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Děje se v obci 
 

 Obec Křenovice přijme pracovníka pro správu hřbitova. Práce je vhodná i pro 

zdatného seniora, rozsah pracovní doby dle potřeby do 20 hodiny týdně. Jedná se 

především o úklid hřbitova, údržbu chodníků, sečení trávy, úklid listí, údržbu volných 

hrobových míst apod. Předpokládaný nástup od 1. 8. 2012. Zájemci se mohou hlásit 

do 20. 7. 2012 na obecním úřadě, kde obdrží podrobnější informace o rozsahu a 

podmínkách. 

 

 Sběrný dvůr na ulici Svárovská bude opětovně otevřen během měsíce července, 

o přesném termínu budeme informovat prostřednictvím místního rozhlasu a na 

webových stránkách obce. 

 

 Dovolte mi, abych se touto cestou omluvil občanům za opomenutí vyhlášení 

posledního veřejného zasedání. Zasedání bylo zveřejněno na vývěsce a na internetu, 

pozvánka však nebyla přidána do relace místního rozhlasu. Jaromír Konečný 

  
 

Zápis ze zasedání zastupitelstva obce konaného dne 21. 6. 2012 

 

Zasedání bylo přítomno 7 členů ZO a bylo usnášeníschopné.  
 

Navržený program: 

1. Technický bod. 

2.  Zpráva kontrolního výboru. 

3.   Dotace z rozpočtu obce Křenovice. 

4.   Smlouvy o zajištění provozu vodohospodářských zařízení. 

Křenovický 

zpravodaj 



5.   Zapojení do procesu plánování komunitních služeb ORP Slavkov u Brna. 

6.  Smlouva o dílo na stavbu „Rekonstrukce KD – Křenovice, ulice Václavská“. 

7.   Závěrečný účet obce za rok 2011. 

8.  Rozpočtové opatření. 

9.  Různé. 

10.  Diskuze. 
 

Starosta navrhl doplnit do bodu Různé: 

a)  Záměr obce na zpracování územní studie v lokalitě Na Plachtě a Podvrbí pod 

drahou. 

b) Dotace z rozpočtu JmK na JSDH Křenovice. 

 

Zastupitelstvo obce Křenovice schválilo: 

– Poskytnutí finančních příspěvků z rozpočtu obce organizacím: 

SK ŽS Křenovice, IČ 48838501, příspěvek ve výši 10 000 Kč, na propagaci 

kulturní akce „Křenovské bigbít“, 

Římskokatolická farnost Křenovice u Slavkova, IČ 61729663, příspěvek ve výši 

100 000 Kč, na opravu krovu střechy kostela Sv. Vavřince. 

– Smlouvu č. 3/2012 se společností Vodovody a kanalizace Vyškov, a. s., 

IČ 49454587, o zajištění provozu vodohospodářského zařízení, vodní dílo 

„Vodovod Křenovice, prodloužení řad 3–3, ul. Nová“. 

Smlouvu č. 4/2012 se společností Vodovody a kanalizace Vyškov, a. s., IČ 

49454587, o zajištění provozu vodohospodářského zařízení, vodní dílo „Vodovod 

Křenovice, rozšíření vodovodu, řad 4–2–1, z ul. Bratří Mrázků“. 

– Zařazení záměru do komunitního plánu sociálních služeb obce s rozšířenou 

působností Slavkov u Brna, dle 2. Komunitního plánu sociálních služeb města 

Slavkova u Brna na období 2010–2012, Priority 1., Udržení a rozšíření stávajících 

služeb pro seniory a zdravotně postižené občany, v plném rozsahu, tj. následující 

opatření: 

 Opatření 1.1. Udržení a rozšíření pečovatelské služby. 

 Opatření 1.2. Podpora centra denních služeb zdravotně postižených. 

Opatření 1.3. Rozšiřování nabídky služeb centra denních služeb a nové možnosti 

podle zájmu klientů. 

– Výběr dodavatele veřejné zakázky „Rekonstrukce KD – Křenovice, ul. 

Václavská“, společnost PM Realstav s. r. o., IČ 29210658, dále Zastupitelstvo obce 

Křenovice schvaluje návrh smlouvy o dílo na realizaci této veřejné zakázky a 

pověřuje starostu jejím podpisem. 

– Závěrečný účet obce Křenovice za rok 2011 bez výhrad. 

– Rozpočtové opatření č. 2/2012. Opatření bude uloženo u účetní obce Křenovice. 

– Pořízení územní studie pro stanovení podmínek výstavby, vymezení veřejného 

prostoru a dalších případných opatření v souvislosti s obytnou výstavbou na 

plochách vymezených v platné územně plánovací dokumentaci jako BR/60, 

BR/Z61, BR/Z62, BR/Z64, BR/Z65, VP/Z77, BR/Z1, BR/Z2, BR/Z3, VP/Z70, 



BR/Z9. Zastupitelstvo obce souhlasí s úhradou nákladů na pořízení této územní 

studie z prostředků obce Křenovice. 

– Smlouvu č. 13604/12/OKH o poskytnutí dotace ve výši 45 000 Kč z rozpočtu 

Jihomoravského kraje na akci „Výměna pneu na CAS 32 T815, výzbroj a výstroj“ 

pro JSDH Křenovice. 

 

Různé 

 V lokalitě Na Plachtě došlo k opakované změně vlastníků pozemku parc. č. 

1389/6, který tvoří významnou část plochy pro výstavbu v této lokalitě. V současné 

době jej vlastní developerská společnost, která má zájem o výstavbu infrastruktury a 

následně i rodinných domů. Zastupitelstvo se touto problematikou zabývá 

dlouhodobě a dospělo k závěru, že by bylo vhodné mít v lokalitě stanoveny 

podmínky výstavby, které upřesní územní plán, zejména z důvodu nutnosti vymezení 

veřejného prostoru a souvisejících protipovodňových opatření v okolí jezu. Jako 

vhodné řešení se jeví zpracování územní studie, která bude dále sloužit jako územně 

plánovací podklad při rozhodování stavebního úřadu o záměrech v území. Starosta 

navrhuje přijmout usnesení, kterým obec schválí zpracování takové studie. Před 

hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 

stanovisko: 

- Ing. Zvěřina vznesl dotaz, zda by bylo možné zahrnout do studie i výstavbu 

v lokalitě Padělky. Starosta – na tuto lokalitu již bylo vydáno stavební povolení již 

před několika lety, bohužel ji nelze do studie zahrnout. 

- Ing. Procházková navrhla doplnit do záměru rovněž plochy v lokalitě Niva, tyto 

plochy byly následně doplněny do návrhu usnesení.  

 

Diskuze 

Starosta – informoval přítomné, že na zasedání zastupitelstva Jihomoravského kraje 

dne 21. 6. 2012 je projednána dotace na úroky z úvěru pro obec Křenovice. Ke 

schválení byla navržena dotace ve výši 49 tisíc Kč. 

Dne 21. 6. 2012 Nejvyšší správní soud zrušil Zásady územního rozvoje 

Jihomoravského kraje, vydané v září loňského roku. 

P. Novotný, p. Mozdřeň – dotaz na stav komunikace z ulice Příční mezi zahradami 

k lokalitě Niva (směrem na Hrušky). V zadní části je velký výškový rozdíl. Bude 

komunikace upravena? Dále připomínky k rychlosti projíždějících vozidel – odletuje 

štěrk z komunikace do zahrady. 

Starosta – komunikace je zvýšená z důvodu navážky štěrku po pokládce vodovodu a 

elektrického kabelu. Původně byla komunikace v příčném profilu šikmá. Bude nutné 

ji zpevnit, mimo jiné i z důvodu umožnění pokračování výstavby v lokalitě. 

V budoucnu by tato komunikace měla být jednosměrná a měla by navazovat na 

rovněž jednosměrnou komunikaci z ulice Školní. Obec má uzavřenou plánovací 

smlouvu na zpevnění této komunikace se stavebníkem, navrhované zpevnění však 

nepovažuje za dostatečné. Byly prověřeny náklady na různé povrchy (nové panely, 

zámková dlažba, asfaltová komunikace), náklady se pohybují ve výši od cca 



1 mil. Kč. JUDr. Říha zmínil pravděpodobnou nutnost zpevnění injektáží. Vzhledem 

k tomu, že lze předpokládat zvýšený provoz během výstavby v lokalitě, nejednalo by 

se o hospodárně vynaložené prostředky. Možností by bylo provést přípravu na 

asfaltovou komunikaci s tím, že by byla položena pouze první vrstva. Tím by se 

snížily náklady a rovněž riziko, že bude cesta během několika let zničena. V rozpočtu 

obce v letošním roce nejsou prostředky na stavbu, bylo by však možné zahájit 

projekční práce. Problém rychlosti projíždějících vozidel bude projednán s vlastníky 

příslušných nemovitostí. 

Varianty řešení úpravy komunikace budou zastupitelstvem dále projednány, 

p. Mozdřeň i p. Novotný budou o výsledku informováni. 

P. Novotný – upozornil na nebezpečnou křižovatku ulic Sokolská a Václavská. 

Starosta – v novém pasportu je přednost upravena značkou „Stůj, dej přednost 

v jízdě“, tuto značku by měli osadit pracovníci Správy a údržby silnic. Obec bude 

záležitost urgovat. Dále bude obec žádat doplnění vodorovného značení, alespoň 

označení hranice křižovatky příčným pruhem, neboť při stavbě průtahu došlo ke 

snížení silnice v místě křížení a při příjezdu od Holubic není patrná hranice křížení. 

P. Mozdřeň – bylo by možné zřídit autobusovou zastávku před obecním úřadem? 

Starosta a Ing. Svoboda – před cca 2 lety se o to obec snažila, byla zpracována studie, 

ze které vyplynulo, že by byly nutné stavební úpravy ve výši minimálně 0,5 mil. Kč 

s tím, že by byla zrušena velká část parkovacího pruhu mezi úřadem a ul. Bří 

Mrázků, a to i v případě, že by se jednalo pouze o zastávku na znamení. Proto obec 

od tohoto záměru upustila. 

P. Michutová – stížnosti na průjezd kamionů ulice Václavská, nad přejezdem 

nedodržují rychlost, vzhledem ke stavu vozovky jsou velmi hlučné. 

Starosta – měřič rychlosti nebylo možné umístit na jiné místo, vzhledem k jeho 

viditelnosti a vzdálenosti od přejezdu. Policie na okrese Vyškov má velmi omezené 

možnosti pro měření rychlosti a hmotnosti kamionů. Nedisponuje dostatkem techniky 

a personálu. Přesto budeme opakovaně žádat obojí v Křenovicích nebo v blízkém 

okolí (vážení v Hruškách). 

P. Michut – původní vozovka na vjezdu od Slavkova je zvlněná, proto dochází při 

průjezdu ke zvýšené hlučnosti. 

Starosta – podáme žádost na SÚS o opravu komunikace. 

P. Michut – žádá o prořezání keřů na mezi podél silnice od Slavkova. Nesvítí světlo u 

odbočky k družstvu. 

Starosta – obojí bude prověřeno a zajištěno odstranění problémů. 

P. Michutová – plánuje se oprava chodníku na ulici Václavská za přejezdem? 

Ing. Svoboda – je nutné, aby byla shoda mezi obyvateli ulice na podobě chodníku. 

Starosta – prioritou je v současné době rekonstrukce a dostavba chodníku na 

Kopečné. Na Václavské je problém především s tím, že chodník svádí přívalové 

srážky do vjezdů některých domů, tento problém se pokusíme vyřešit letos v rámci 

oprav. 
 

 



Lesní požár u Bzence 
 

 Křenovičtí dobrovolní hasiči mají za sebou zásah u jednoho z největších lesních 

požárů v novodobé historii. 
 

Na úvod několik faktických údajů:  

 

Počet zasahujících jednotek 204, z toho 124 dobrovolných 

Počet zasahujících vozidel 320 

Spotřeba hasební vody 21 mil. litrů 

Počet zasahujících hasičů (odhad) 1500 

Počet zasahujících krajů 10 + pomoc ze Slovenska (12 jednotek) 

Letecká pomoc 3 vrtulníky, 3 letadla  

Doba trvání zásahu 7 dní 

Plocha lesa zasažená požárem  173 hektarů 

 

 Na základě uvedených čísel se z pohledu křenovických hasičů jednalo o 

nejrozsáhlejší akci, které se náš sbor ve své 120leté historii zúčastnil. Doposud 

největší akcí bylo čerpání vody v Moravském krasu v roce 1970 při pokusu o 

záchranu dvou jeskyňářů uvězněných přívalovou vodou v Amatérské jeskyni, kterého 

se zúčastnilo cca 600 hasičů a záchranářů. 

 Naše jednotka byla povolána 25. 5. 2012 ve 4:33 na seřadiště ve Slavkově, kde 

obdržela informaci o tom, že byl vyhlášen tzv. zvláštní stupeň poplachu pro jednotky 

Jihomoravského kraje. Následně vyrazila kolona 6 hasičských vozidel ze 

slavkovského obvodu (HZS Slavkov, 2 x JSDH Křenovice, JSDH Hostěrádky, JSDH 

Otnice, JSDH Lovčičky) k požáru lesa u Bzence.  

 V Bzenci po udělení příslušných instrukcí byl náš odřad povolán do lesa 

k zásahu. Při tomto zhruba šestikilometrovém přesunu došlo bohužel k technické 

závadě na jednom z našich vozidel (CAS2 25 Š 706, stáří vozidla 32 let), toto vozidlo 

bylo zcela nepojízdné. Druhé vozidlo (CAS 32 T 815) pokračovalo dále k zásahu a 

jeho osádka se okamžitě aktivně zapojila do boje s ohněm.  

 Pro zajištění dopravy osádky poškozeného vozidla povolal velitel dopravní 

automobil naší jednotky VW Transporter. Ten přepravil i zbytek jednotky na 

požářiště, kde se rovněž zapojila do hašení, zejména s pomocí ručních hasících 

prostředků. 

Je třeba zmínit, v jakých podmínkách zásah probíhal. Označení lokality „Moravská 

Sahara“ je zcela na místě. Celý les se nachází na vátých píscích o mocnosti místy i 

několika desítek metrů. Na tomto písku je cca metrová vrstva suché hrabanky 

(spadané jehličí, zbytky větví a rostlin), na ní je nízký bylinný a keřovitý podrost a 

borový les s vysokými korunami. Orientace v lese je velmi složitá, vzhledem 

k podobnosti terénu. Na dotaz o přesné místo zasahující jednotky se velmi těžko 

odpovídalo, v podstatě všude by mohla znít odpověď – písčitá cesta a borový les.  



 Náročnost zásahu ještě ztěžoval silný nárazový vítr, který často měnil směr i 

v důsledku tepelného proudění na požářišti. Zasahující hasiči i technika museli být 

velice opatrní, neboť často hrozilo přímé ohrožení rychle se šířícím ohněm. To 

poznali kolem jedenácté hodiny i naši hasiči, když během několika minut došlo 

k rozšíření fronty požáru v podrostu o několik set metrů. Nakonec se však i tento 

problém podařilo společnými silami pozemních a „létajících“ hasičů zastavit a 

v odpoledních hodinách se již naše jednotka mohla na jiném úseku věnovat udržování 

hranice požářiště za současného vyhledávání a likvidace lokálních ohnisek 

v prohořívající hrabance a kořenech stromů. 

 Mezitím přijížděly do Bzence další a další odřady hasičů, postupně z celého 

Jihomoravského kraje, později i z jiných částí republiky. Naše jednotka zasahovala 

v podvečerních hodinách ve spolupráci s jednotkami z kraje Vysočina. Ve 21:00 byla 

naše jednotka po téměř čtrnáctihodinovém nasazení odvolána a odeslána zpět do 

Křenovic. 

 Ještě zmínka k poškozenému vozidlu. Ve večerních hodinách dorazila na místo 

speciální technika Záchranného sboru HZS Hlučín, mimo jiné speciální požární tank 

SPOT 55 dopravený na podvalníku. Jakmile byl tento tank nasazen k zásahu, na 

uvolněný podvalník bylo naloženo naše vozidlo, které bylo následující den převezeno 

do opravny v Telnici. 

 Zásahu se zúčastnilo 12 hasičů z Křenovic, kteří při odjezdu vypadali doslova 

jako čerti. Jemné saze a popel se dostaly i pod hasičský oděv a následná domácí 

očista asi radost jejich ženám neudělala. Pozitivní je, že poškozené vozidlo je 

v současné době již opět provozuschopné, na druhou stranu je smutné pozorovat 

propastný rozdíl mezi technikou dobrovolných a profesionálních hasičů. Přitom 

nároky na práci, znalosti a dovednosti těch dobrovolných rostou, o administrativní 

zátěži či problémech v zaměstnání nemluvě.  

 Važme si práce těchto dobrovolníků, kterým není jejich okolí lhostejné, a jsou 

ochotni pomáhat druhým bez ohledu na to, zda jim z toho „něco kápne“.  

Jaromír Konečný 

 

 

Oskar a růžová paní 
 

 Divadlo Antonína Vorla uvedlo v premiéře v sobotu 2. června 2012 hru „Oskar a 

růžová paní“. 

Francouzský autor Éric-Emmanuel Schmitt je světově proslulý. Mimořádně náročnou 

hru  představují jen dva herci: Eva Hrubá a Marek Pukl. Plně obstáli v předvedení 

složitého děje, ve kterém se těžce nemocný  mladík Oskar vyrovnává s vědomím 

neodvratného konce svého pozemského bytí. Střídání poetické nostalgie, 

filozofických úvah o věčných  hodnotách lidské existence, které přetrvávají i smrt, 

přijalo publikum s citlivou pozorností. 

 Veselé, často až rozmarné komedie, které křenovičtí ochotníci  občas hrávají, 

byly vystřídány náročnou, mravně i lidsky působivou hrou. Ta nepostrádala 



přiměřené jiskřičky humoru ve chvílích, kdy Oskar reprodukuje zamilovanost, jež je 

vedena po linii jemné sebeironie a činí srozumitelným jinak dosti smutný, ale nikoliv 

pesimistický děj. Hra vyznívá optimisticky, divák odchází obohacen poznáním 

o smyslu života, se všemi jeho peripetiemi krásných i bolestných okamžiků. 

 Následovníkům všestranného divadelníka Antonína Vorla blahopřeji k této 

inscenaci. Nikdo se při představení, které je výzvou i pro profesionální divadelníky,  

nenudí. Současní křenovičtí divadelníci umí dělat divadlo moderně, dokáží hovořit 

k divákům na vysoké, nesmlouvavě apelativní úrovni. 

Bohumil Robeš 

 
 Obsah hry na motivy krátkého románu Erice-Emmanuela Schmitta „Oskar a 

růžová paní“ byl v krátkosti anotován již v minulém zpravodaji a rovněž na plakátech 

oznamujících premiéru tohoto kusu (2. 6. 2012) v nastudování herců Divadelního 

spolku Antonína Vorla (Evy Hrubé a Marka Pukla) pod režisérským vedením Vandy 

Fuksové. Nezasvěcený potenciální divák by se možná mohl zaleknout – téma umírání 

a vztahu s Bohem není přesně to, co člověk čeká „od amatérů“ v příjemném prostředí 

venkovské hospody o letním víkendu. Komedie je věčná! Ale opak byl pravdou 

(alespoň pokud mohu jako naprostý laik posoudit). Hra měla spád, vtáhla diváka do 

děje, nebylo málo příležitostí se zasmát, i když tragický motiv byl samozřejmě 

přítomen, neútočil prvoplánovitě, spíše zavdal důvod se k myšlence vrátit ex post. 

Herecké obsazení bylo typově velmi povedené, ač v inscenované životní situaci, po 

většinu času byli protagonisté velmi věrohodní. Suma sumárum večer byl velmi 

příjemným překvapením a pro mě povzbuzujícím důkazem toho, že amatérské 

divadlo má mnoho podob, budoucnost a – přinejmenším v Křenovicích – velmi dobré 

zázemí. Ještě jednou dodatečně režisérce, oběma hercům a realizačnímu týmu 

tleskám.  
 

Kateřina Kaňková   

 
 

 Vesnické divadlo má u nás tradici táhnoucí se už od dob obrození. Funguje ještě 

v současnosti? Ale ano. Všude, kde se sejde parta nadšenců ochotných obětovat čas – 

a v dnešní době i sehnat diváky, kteří vstanou od televizí a počítačů a jdou se podívat 

na to, co jejich známí nacvičili. Výběr hry se tak často omezuje na pohádky a 

komedie, nejlépe se zpěvy a tanci, o kterých se předpokládá, že budou diváka nejvíc 

bavit. 

 Ale premiéra, které jsme byli svědky 2. 6. 2012 v Křenovicích u Slavkova, byla 

úplně jiného ražení. Děj je vážný, až se chvílemi svírá dech. Vždyť co může být 

horšího než příběh dítěte, které umírá a ví to? A přesto se nedá říct, že jde o tragédii.  

 Desetiletému Oskarovi se podaří díky moudré ošetřovatelce prožít během pár dní 

plnohodnotný život se vším, co k němu patří. Dospívání, generační vzdor, láska i její 

ztráta, smíření s rodiči a poznání Boha… Zvládáme to my během celého dlouhého 

života tak jako on? A s takovým nasazením, s takovým humorem? Hrou skutečně 

přes tak vážné téma stále prolíná smích, nebo aspoň úsměv. 



 Téma smrti se dnešní doba pokouší vytlačit z našeho života. Bereme jen smrt 

heroickou. Nebo vraždu, kterých je denně v televizi spousta. Na ty se díváme, ale na 

naše blízké ne – vezmou nám je do nemocnice. Hra francouzského dramatika 

Schmitta nám na téma umírání nabízí nový pohled.  

 Seznam postav je už v názvu, celé představení zvládnou dva herci. Přestože do 

děje občas zasahují rodiče, dětští pacienti a personál nemocnice, všechny role 

odehraje hlavní protagonista sám, s pomocí jednoduchých rekvizit – prakticky každý 

předmět na scéně se může proměnit v jednající postavu. Nelze než obdivovat Marka 

Pukla za zvládnutí celé role, náročné i bez těchto proměn.  

 Skvěle mu nahrává Eva Hrubá. Její babi Růženka je trochu nejistá a malinko 

křečovitá, jako by přesvědčovala sama sebe – je přesně taková, aby byla ve své roli 

uvěřitelná. Děj má spád, dynamiku, prostor jeviště je využitý beze zbytku. I hudba je 

právě taková, jakou představení potřebuje. Vanda Fuksová zvládla svůj režijní debut 

dokonale. Přijďte se podívat, pobavit, zamyslet, zaslzet. Najít s Oskarem naplnění 

života.  

 Je tohle ještě vesnické ochotnické divadlo? Nevím. Je to velké divadlo. A vzniklo 

na vesnici. 

Iva Tapi Synáková 

 

     

Jak vznikla myšlenka uspořádat festival Křenovický Rakovec, 

kdo byl u toho a kdo u nás od roku 2003 hrál? 
 

 Na tyto otázky se Vám pokusíme odpovědět v následujícím krátkém povídání 

o historii festivalu Křenovický Rakovec. 
 

 Křenovice patří mezi obce s velmi bohatou a rozmanitou kulturní scénou. Nejen 

tradiční folklórní akce a soubory, nebo různá divadelní uskupení, ale i hudební, 

převážně rocková a bigbeatová scéna měla v Křenovicích velké zastoupení. Mezi 

oblíbené a stále, i v současné době vzpomínané, patří místní rocková skupina Linea 

Pura a hudební rockový festival Křenshock.  

 Většina ze současných hlavních organizátorů festivalu dříve převážně tíhla k 

tvrdší rockové hudbě, ale jak se člověk vyvíjí, tak se z rockových nadšenců stali 

zapálení folkoví „kotlíkáři". Ti založili začátkem roku 2002 folkovou skupinu Careta. 

Nadšení a chuť hrát (hlavně před lidmi), zapůsobilo na členy Carety jako impuls pro 

uspořádání vlastního festivalu tady v domácích Křenovicích. 

 A tak se druhý červnový víkend v roce 2003 uskutečnil první ročník hudebního 

festivalu, jehož cílem bylo (a stále je) posílení kulturní scény v křenovickém regionu 

a také podpora a rozvoj folk a country hudby a začínajících amatérských umělců.  

 Od roku 2003 do roku 2011 na festivalu vystoupilo celkem 46 hudebních skupin. 

Někteří z těchto účinkujících přijeli i víckrát, byli to např. Kaskadéři, Taverna, 

Poloband, Krahoš, Drive, Koňaboj, Pocity, Seveři, Hrnek, Goodwill, Láďa Zítka, 

Děvčice, Pavel Pokorný, Johnny Cash Revival, Špunt, Cech, Přístav a Sedlo.  



 Ze známějších hudebníků nás navštívili Pavlína Jíšová, Bokomara, Petra Šany 

Šanclová, Hop Trop, Slávek Janoušek, Kamelot, František Nedvěd, Jarmila Šuláková, 

Fleret a další. 

 Mezi velkou spoustou účinkujících z celé ČR se objevilo i místní zastoupení. 

Hráli zde, mimo organizující skupinu Careta, výborní Bratři Pospíšilové a kapela 

Sule pod vedením Jana Piše. 

 Všichni podávali úžasné výkony, a tak na některé ročníky v minulých letech nelze 

zapomenout.  

 Zorganizovat festival není vůbec jednoduché. Hlavními pořadateli a přípravným 

týmem, který akcí žije a má ji rád, jsou po celá léta členové skupiny Careta – Jiří 

Morávek, Lucie Žaba Zourková, Karel Simandl, Stanislav Vild a Lucie Hédlová. Dále 

nám se zajištěním festivalu pomáhá cca třicetičlenný sehraný tým dobrovolníků, 

převážně z řad občanů Křenovic, kterým za léta ochotné a zodpovědné pomoci velmi 

děkujeme a vážíme si jí. 

 Každým rokem se snaží organizátoři festival něčím vylepšit a vyšperkovat. 

Nejvíce vycházíme z anket, které mezi diváky festivalu děláme, a čerpáme tak 

z připomínek, návrhů a nápadů na zajímavé účinkující, na doprovodný program a 

jiné. 
 

Zvláštní poděkování patří: 

 Všem sponzorům, kteří nám v minulosti pomáhali finančně festival zajistit, 

některé musíme zdůraznit, protože bez nich by nebylo možné festival uskutečnit Je to 

zejména Obec Křenovice, firma HM Model a firma WOMBAT. 

 Kateřině Weidingerové, se kterou dlouhá léta spolupracujeme a děkujeme za vždy 

atraktivně zpracovaný grafický návrh plakátů a vstupenek. 

 Jaromíru Konečnému, který nám pomáhal při organizování prvních ročníků.  

 Sboru dobrovolných hasičů Křenovice, kteří nám mnoho let pomáhali s celkovou 

organizací. 

 Paní Zourkové za výrobu transparentu Křenovický Rakovec a za každoroční 

údržbu. 

 TO Tuláci, divadlu Antonína Vorla, p. Bartoškovi a Buhurtům. Tělocvičné jednotě 

Sokol a Tělovýchovné jednotě Sokol za poskytnutí areálů.  
 

 

Nejvíce děkujeme Vám, diváci, že na festival chodíte a že jste našimi příznivci.  

A to náš těší!!! 

 
  Letošní jubilejní 10. ročník Křenovického Rakovce se uskutečnil v sobotu 

9. června 2012. Zařadila bych ho mezi ročníky s úžasnou atmosférou, se skvělými 

lidmi a účinkujícími. Bohužel však patří mezi ročníky propršené. Organizátorům to 

vždy přijde líto, když devět měsíců organizačních příprav smyje déšť. Když jsem si 

prohlížela letošní diváky, kteří i přes velmi proměnlivé deštivé počasí, trpělivě seděli 

a poslouchali skvělé výkony Petra Bendeho a Pavla Helana (kteří určitě mnoho 

diváků překvapili svou skromností), živelnou bluegrassovou plzeňskou skupinu COP, 



skvělou písničkářku a finalistku Hlasu Československa Lucii Doborovodskou a 

mnoho dalších výborných hudebníků, tak si říkám: „Ale má to cenu! Seberme 

všechny síly a další ročník musí být.“  

 A bude 8. 6. 2013. Přichystáme vám zase to nejlepší, co můžeme z folkového 

odvětví zajistit. Všem, kteří nás podporují, jak finančně, tak organizačně a technicky, 

velmi děkuji. 

Za organizátory Lucie Žaba Zourková 

 

 

Další školní rok za námi 
  

 S blížícím se koncem školního roku jedna akce stíhá druhou. Děti z mateřské 

školky v červnu navštívily divadlo Bolka Polívky v Brně, za pět dní na to shlédly 

pohádku dramatického kroužku při naší základní škole, další týden je čekal hudební 

pořad ve školce v Hruškách a vyvrcholením všech výletů byla návštěva brněnského 

letiště. Z fotografií na webu školky a z nadšeného vyprávění svého syna musím 

konstatovat, že to byla velká a nepřekonatelná tečka za končícím školním rokem. 

Moc děkuji učitelskému sboru ve školce za jeho snažení, a to nejen v měsíci červnu. 

Též jim patří velký obdiv za jejich trpělivost při vzdělávání našich dětí a 

vynalézavost při nekonečném vyrábění a kutění s nimi. 

 V pátek 15. června se naši žáčci z první a druhé třídy vrátili ze školy v přírodě. 

Někteří rodiče vyprovázeli své děti na takovou cestu poprvé a s obavami, jakpak to to 

naše „kuřátko“ zvládne. Ale zvládli to všichni dobře a ještě si přivezli mnoho zážitků 

a drobných dárečků. A na výbornou s hvězdičkou to zvládly i jejich třídní učitelky – 

paní učitelka Šujanová a paní učitelka Šafářová s paní vychovatelkou Mazálkovou. 

Není to nic jednoduchého mít na krku 5 dní skoro 30 dětí, starat se o program celých 

24 hodin denně a přitom tak trochu zaskakovat maminku. Věřím, že tento názor se 

mnou sdílí i ostatní rodiče. Takže mnohokrát děkujeme. 

 A když jsem v tom děkování, nemohu a nechci zapomenout na nikoho, kdo nad 

rámec svých povinností věnuje svůj drahocenný volný čas druhým, především dětem, 

a během celého roku vede různé kroužky a pořádá pro ně zajímavé akce. Všem těmto 

obětavým lidem patří velký dík. 

           Marcela Drápalová 

 

 

A bude hůř 
 

 Počasí ve střední Evropě v posledních dvou desetiletích neskýtá nám věru moc 

radosti. 

 Po nehezké zimě, kdy naše kraje přikrývá šedá smutná oblačnost, toužíme po 

krásném horkém létě, jako by to byl lék. Tu dobu tepla a léta počítáme si od věků již 

od května a měsíce plné slunce a horkosti by měly být červen, červenec a srpen. To je 

i s květnem dohromady bratru sto dvacet dní vytouženého léta.  



  

 Avšak květen je spíše neslaný a nemastný a těch pár hezkých dnů v něm pokazí 

studené povětří táhnoucí z neprohřátých oblastí na severu. 

 Červen ovládne pak monzun zvaný Medard a škodolibě nás okrade nejméně 

o dvacet dnů hezkého počasí – ne-li o víc.  

 Červenec ten nám skýtá jakousi naději na prosluněné dny strávené v kempech, na 

koupalištích i doma u bazénu na zahradě. 

 Srpen – kdysi dávno v padesátých a šedesátých letech svádivě horký, ale chlapi 

na kombajnech černí jak mour od prachu žní cenící jen bílé zuby, hospodský, který po 

celý den objíždí žluté lány autem a rozváží těm špinavcům na polích chlazené 

limonády a tajně nějaké to pivečko. Srpnové horko jako vyvrcholení léta – no to už 

také není pravda. 

 A jak je mi líto, jako člověku i jako muzikantovi, že tak skvělé a prestižní akce, 

jako je Křenovický Rakovec, náš festival Pod křenovskó májó, akce Křenovské bigbít 

se utápí v dešti bez valného zájmu diváků, no a pořadatelům zbývá jen jedno – oči 

pro pláč. Obrana proti špatnému počasí – nula. A tak zbývá buďto se s tím smířit, a 

nebo přesunout tyto akce na vlídnější měsíc červenec, který jako jediný nám skýtá 

jakousi statistickou naději, že pršet bude méně. 

 A když potom na konci léta sečteme všechny prosluněné a teplé dny, které jsme si 

poznačili do kalendáře, zjistíme, že ze sto dvaceti dní, kdy jsme očekávali hezké letní 

počasí, bylo jich teplých a skutečně letních jen dvacet – možná dvacet pět. Dvacet pět 

ze sto dvaceti!! 

 Tak – a to je naše současné středoevropské vytoužené léto. 

Sule 

 

 

Pasování na čtenáře 
 

 Děti z 1. třídy základní školy zavítaly v pátek 22. června s paní učitelkou 

Mgr. Kateřinou Šujanovou na obecní úřad, kde v obřadní síni v 10 hodin proběhlo 

slavnostní „PASOVÁNÍ PRVŇÁČKŮ NA ČTENÁŘE“. Před slavnostním aktem 

knihovnice vyzkoušela děti, jak se naučily číst. Každé dítě si z košíku vytáhlo 

kartičku s textem z pohádky, který přečetlo a k přečtené ukázce muselo zodpovědět 

jednu otázku týkající se obsahu. Tak děti ukázaly, jak umí číst, vnímají přečtený text 

a jak znají pohádkové postavy. Poté je rytíř Oldřich pasoval na opravdové čtenáře a 

děti svým podpisem stvrdily čtenářský slib. V upomínku na tento slavnostní 

ceremoniál si malí čtenáři odnesli pamětní list, knížku a malou sladkost. Navíc se 

všichni pasovaní žáci mají možnost přihlásit do místní knihovny na celý rok zcela 

zdarma. S průkazkou, kterou po přihlášení obdrží, mohou navštěvovat dětské 

oddělení a půjčovat si zde knihy. Pasování prvňáčků se vydařilo, a tak zbývá jen 

popřát malým čtenářům hodně krásných a zajímavých chvil s knížkou.  

  

Lucie Zourková 
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Tábor Vřesovice 2012 – I. turnus 

 

 
 

Smrt V Moorlandu. 
Moorland, Somerset County 

 

 V městečku Moorland včera ve večerních hodinách za záhadných okolností 

zemřel lord Simpson, jeden z nejbohatších podnikatelů v království. 

 Velitel místní policie inspektor Murdoch nám sdělil toto: „Z předběžné zprávy 

patologa víme, že lord Simpson zemřel mezi šestou a osmou hodinou večerní na 

následky požití prudkého jedu. Zatím nemůžeme určit, zda šlo o nehodu, či o 

úmyslný čin.“ 

 Lord Simpson zbohatl před dvaceti lety na dovozu exotického zboží, ale nyní 

jeho podniky zahrnují spoustu odvětví. Žil dlouho jako samotář a až ve svých 

padesáti si vzal dvacetiletou Isabel Darlingovou.  

 I když se v posledních letech na veřejnosti moc neukazoval, byl oblíben a 

obdivován pro svoji dobročinnost. Podporoval sirotčince i umělecké galerie a 

dokonce pořádal na svém sídle ozdravné pobyty pro děti z měst. Mluvčí jeho nadace 

Příroda pro děti nám řekl, že další pobyt má být příští měsíc. „Doufáme, že policie 

své vyšetřování brzy skončí, protože tento pobyt rozhodně rušit nebudeme. Už kvůli 

jeho památce ne.“ 

 Ačkoliv je vyšetřování teprve na začátku, ze zdroje blízkého policii se nám 

podařilo zjistit několik informací. Inspektor Murdoch prý oplývá optimismem a má 

již svoji teorii. Měl také prohlásit, že případ vyřeší do týdne. Zda je takový přístup na 

místě, ponecháme na čtenáři. My do Moorlandu vysíláme našeho reportéra, aby zjistil 

co nejvíc dalších informací. 

 red. Holy Green 

PTO Tuláci Křenovice, tabor.ptotulaci.cz 

 

Poděkování 
 

 V neděli 17. 6. 2012 odpoledne uspořádala Skupina historického šermu Buhurt 

akci s názvem Dětský den na Křenovické tvrzi. Tímto chci poděkovat Obecnímu 

úřadu v Křenovicích za dotaci, panu Drápalovi za svezení dětí na koni, šermířům za 

obsluhu jednotlivých soutěžních stanovišť, dětem a rodičům za hojnou účast přes 

velmi teplé počasí a v neposlední řadě koníkovi a papouškovi za jejich trpělivost.   
 

                                                                                      Petr Žampach 



Omluva 
 

 Při vydání letošního barevného zpravodaje došlo k nedorozumění a byl omylem 

zařazen příspěvek, který byl určen na prosincový vánoční klubový večírek 

křenovských volejbalistek. Zpráva, která byla napsána do barevného zpravodaje a 

týká se všech volejbalových družstev, včetně fotografií, je v současné době umístěna 

ve volejbalové vývěsce na ulici Václavské. 

 
Oznámení 

 

      
MC Domeček Křenovice 

Klub maminek a dětí a Výtvarná dílna ukončí 

pravidelný provoz ve čtvrtek 28. 6. 2012 a po letní odmlce 

budou znovu otevřeny v září 2012. 
 

Připravujeme: 

KURZ ANGLIČTINY PRO DĚTI OD 2 LET 
 

INOVATIVNÍ HRAVOU METODOU Hocus a Lotus 

KDE?  V MC Domeček Křenovice 

ZAČÁTEK VÝUKY:  ZÁŘÍ 2012. 
 

Den v týdnu bude vybrán v první polovině září. V souvislosti s dalšími 

probíhajícími kroužky budeme volit nejvhodnější den dle potřeb zájemců. 

PŘIHLÁŠKY:  Již nyní si pro své dítě rezervujte místo v kurzu,   

a to emailem na  pf.radka@seznam.cz 

nebo telefonicky na tel. č. 731 185 075. 

VÍCE O METODICE KURZU:  www.hocus-lotus.cz 

 
 

Pozvánka 
 

 PŘÍVESNICKÝ TÁBOR II. 
 

pořádá opět Klub CIHLA ve dnech 22.–25. 8. 2012 pro děti od 7 do 13 let.  

Pro všechny účastníky bude přichystán zábavný a bohatý program plný dobrodružství. 

Program bude začínat v 9.00 a končit v 18.00. 

Děti spí doma, kromě posledního dne (pátek 24. 8. 2012). 

Každý den bude obsahovat přestávku na oběd od 11.30 do 13.00, kdy začíná 

odpolední program, který obsahuje přestávku na svačinu v 15.30.  

mailto:pf.radka@seznam.cz
http://www.hocus-lotus.cz/


Za poplatek stravu zajistíme. Více informací u hlavního vedoucího. 

Přihlášky si vyzvedněte a prosím i odevzdejte hlavnímu vedoucímu do konce července.  

Děkujeme 

Hlavní vedoucí akce  

Martin Holomek (tel. č. 776 253  965) 
Srdečně se těší organizátoři. 

Akce se koná pod záštitou Orla jednoty, Křenovice a Obce Křenovice 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Křenovičtí fotbalisté a stárci si vás dovolují pozvat na 
 

VAVŘINECKÉ HODY 2012  
 

KDE : sokolské hřiště (fotbalový areál) 
 

PÁTEK 10. 8. 

 

20:00 Předhodová rockotéka se skupinou REQUIEM 
 

SOBOTA 11. 8. 

 

Předání hodové práva stárkům před OÚ 

Slavnostní hodová mše svatá v kostele Sv. Vavřince 

20:00 Večerní taneční zábava v moderním i lidovém rytmu 

hraje MODUL (Těšany) 

20:30 Nástup stárků 
 

NEDĚLE 12. 8. 

 

09:30 Zvaní stárků s rozmarýnou 

14:30 Průvod stárků obcí 

15:30 Lidová veselice 

20:00 Večerní taneční zábava 

Po celý den bude hrát dechová hudba PODBORANKA (Uhřice) 
 
 

Inzerce 
 

Salon Ivka 
prodlužování řas, modeláž nehtů, manikúra, vizážistika, proměny, trvalá na řasy, 

permanentní líčení 

Ivana Klučková, Brněnská 642, Slavkov, tel: 607 628 101,  

IvanaKluckova@seznam.cz (www.salonivka.wz.cz) 

http://www.skupinamodul.cz/
http://podboranka.wz.cz/
mailto:IvanaKluckova@seznam.cz
http://www.salonivka.wz.cz/


Čištění interiérů automobilů 

Pneuservis – prodej pneumatik 

Plnění a desinfekce autoklimatizací 
Martin Brázda 

Brněnská 304, 683 52 Křenovice 

Tel: 601 666 659, web: www.bkservice.cz 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Studio GENESIS: 
Kosmetika, manikúra, P-Shine, parafínové zábaly, pedikúra – docházka i domů,  

prodej poukazů aj. 

Hanka Lattenbergová, Příční 613, tel.: 723 666 766  

studiogenesis@seznam.cz 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

Kde a jak se mohou obyvatelé Křenovic zbavit vysloužilých  

elektrospotřebičů 
 

 Domácnosti se mohou vyřazených elektrospotřebičů zbavit zdarma na některém 

z míst zpětného odběru, která k tomuto účelu byla vytvořena. Je přitom ale nezbytné 

splnit jednu základní podmínku - spotřebiče musejí být kompletní, tedy nerozebrané. 

 V takovém případě hradí další nakládání s nimi výrobci a dovozci 

prostřednictvím kolektivních systémů, které založili.  

 Tato výhoda se ale nevztahuje na elektrozařízení, kterému již někdo odmontoval 

důležité části jako např. motor, kompresor, topné těleso, buben, plášť. Demontáž a 

zpracování elektrospotřebičů je činnost zákonem určená pouze osobám s příslušnými 

oprávněními. Takové výrobky je nutné považovat za odpad a náklady spojené s jejich 

odstraněním jdou k tíži obci. Promítají se tedy do poplatků, které platíme my všichni! 

 Vyřazené spotřebiče z vašich domácností můžete zdarma odevzdávat na 

sběrném dvoře obce Křenovice, otevírací doba středa 10.00–18.00, sobota 9.00–

13.00. 

Více na www.elektrowin.cz. 
 

Nejlepší odpad? Ten, co vůbec nevznikne! 

 Nejlepší odpad je ten, který nevznikne. Pokud vznikne, pak je třeba jej co nejlépe 

využít – ideálně při produkci nových výrobků. To jsou základní myšlenky tvořící pilíř 

soudobé odpadové legislativy. Do právního řádu jednotlivých evropských zemí se 

prosadily zásluhou směrnic Evropské komise, které jsou závazné pro všechny členské 

státy EU. V praxi to znamená, že zdaleka ne všechno, co domácnosti už nepotřebují, 

http://www.bkservice.cz/
mailto:studiogenesis@seznam.cz
http://www.elektrowin.cz/


musí skončit v popelnici a pak na skládce nebo ve spalovně. Velký důraz se klade na 

opětovné použití a navracení výrobků do používání až do skutečného ukončení 

životnosti. To se týká i vysloužilých elektrospotřebičů, které v současnosti 

celosvětově tvoří asi pět procent hmotnosti pevného domácího odpadu, tedy téměř 

tolik jako plastové obaly. 
 

Devadesát procent materiálu lze znovu využít! 

 Moderní technologie, jimiž dnes disponují zpracovatelské firmy, umožňují 

efektivně separovat jednotlivé materiály, z nichž jsou elektrospotřebiče vyrobeny. 

Drtivou většinu jich pak lze vrátit zpět do výroby jako druhotné suroviny. Jde 

především o kovy, v menší míře o plasty a další materiály. Opakovaně je tak možné 

využít téměř 90 % hmotnosti spotřebičů, které definitivně dosloužily. Odborná 

recyklace navíc zaručuje, že naše životní prostředí neznečistí různé škodliviny, které 

jsou ve spotřebičích obsaženy. Může jít například o oleje a další maziva, 

nejtypičtějším příkladem jsou patrně freony používané dříve v chladicích zařízeních.  
 

Jak plní výrobci a dovozci své zákonné povinnosti 

 Všichni Evropané vyprodukují ročně na osm milionů tun elektroodpadu, jeho 

množství přitom rok od roku roste. Moderní recyklační zařízení by na ně sama o sobě 

nestačila. Někdo musel nejprve zorganizovat celý složitý systém jejich sběru, 

evidence a dopravy ke zpracovatelům. A někdo jej musí také financovat. Tím 

„někým“ jsou výrobci a dovozci těchto zařízení. Ukládá jim to zákon o odpadech, 

který do České republiky přenesl evropské směrnice a v současné podobě platí od 

roku 2005. Zákon ovšem ponechal určitou volnost v tom, jak tyto povinnosti plnit. 

Výrobci a dovozci se přiklonili k osvědčenému modelu vytvořenému a prověřenému 

nejprve ve skandinávských zemích. Založili takzvané kolektivní systémy, neziskové 

společnosti, které plnění jejich zákonných povinností zajišťují. Mezi ně rozdělilo 

Ministerstvo životního prostředí jednotlivé skupiny spotřebičů z domácností. Podle 

tohoto rozdělení zajišťují jednotlivé kolektivní systémy ekologické nakládání 

například s vysloužilými lednicemi, pračkami, počítači nebo osvětlovacími tělesy.  
 

O větší polovinu vyřazených spotřebičů se postará ELEKTROWIN  

 Velké i menší domácí spotřebiče z kategorie takzvané bílé techniky, stejně jako 

třeba elektrické pomocníky pro kutily a zahrádkáře, dostala na starost akciová 

společnost ELEKTROWIN.  

 ELEKTROWIN a.s. byl založen 25. května 2005 a je tak jedním z nejstarších 

kolektivních systémů působících v České republice. Dnes zajišťuje – řečeno slovy 

zákona - zpětný odběr, oddělený sběr, zpracování, využití a odstranění více než 

poloviny celkového množství elektrozařízení a elektroodpadu v ČR. 

 
 

 

Redakční rada: zastupitelstvo obce                    Redakční uzávěrka: vždy 20. v měsíci 

odpovědný redaktor:                                       Oldřich Bartošek (o.bartosek@volny.cz) 

MK ČR E 130337      www.obec-krenovice.cz          e–mail: oukrenovice@politavi.cz 
 

  

mailto:o.bartosek@volny.cz
mailto:oukrenovice@politavi.cz

